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Tento rozhovor proběhl před tím, než se ukrajinská vláda rozhodla pozastavit podpis
Dohody o přidružení.

Na ukrajinsko-ruských vztazích dohoda moc nezmění. Otevře nové obchodní kanály pro
Rusy, kteří na Ukrajině podnikají. Rusko, aby bylo pragmatické, navrhne Ukrajině nové,
výhodné ekonomické vztahy poté, co dohodu podepíše. Je tu příliš mnoho těsných vztahů
na to, aby je někdo přerušil.

Ukrajinci by se mohli cítit jako doma, i když nejsou součástí EU. Za 10-15 let bude
přirozené mluvit o přistoupení Ukrajiny. Musíme také vyslat lidem žijícím v zemích
Východního partnerství jasný vzkaz, a to by mohlo být, kromě dohod o přidružení, také
zavedení bezvízového styku.

Jak může dohoda ovlivnit vztahy mezi Ukrajinou a EU a Ukrajinou a Ruskem?

Můžeme dohodu odložit, ale bude tu politická vůle k podpisu dohody i v blízké
budoucnosti? Riskujeme, že budeme muset čekat dalších nejméně dva a půl roku.

Dohoda byla vyjednána, parafována, přeložena a zkontrolována po právní stránce. Je
kompletně připravena k podpisu. Nyní je potřeba politický souhlas Rady. To, jestli členské
země dohodu podepíšou, nebo ne, záleží na tom, jak se vyřeší případ Julije
Tymošenkové.

Je tu něco, co by mohlo podpis dohody ohrozit? Pokud ano, máte plán B? Jaká jsou
rizika takového vývoje událostí?

Východní partnerství, navzdory tomu, že je široce kritizováno kvůli tomu, že není dost
intenzivní, přináší ovoce a stalo se seriózním politickým nástrojem.

Na druhé straně pak jednotlivé země partnerství představí reformy, které uskutečnily.

My jedeme do Vilniusu s novým rozpočtem pro Východní partnerství a konkrétními
právními návrhy, které by měla Ukrajina podepsat a Gruzie a Moldova parafovat.
Navrhujeme také bezvízový styk pro Moldavsko.

S čím přichází obě strany na summit ve Vilniusu a jaká jsou jejich očekávání?

Summit Východního partnerství, který se koná 28.-29. listopadu ve Vilniusu, by mohl
být milníkem ve vztazích mezi EU a Ukrajinou. Očekává se totiž, že obě strany
podepíší Dohodu o přidružení, která Ukrajinu přiblíží EU. Před středeční prezentací
zprávy vyslanců Evropského parlamentu Pata Coxe a Aleksandra Kwaśniewského o
případu Julie Tymošenkové jsme mluvili s předsedou delegace EP ve Výboru pro
parlamentní spolupráci EU-Ukrajina Pawłem Kowalem.
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